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Hrvatsko društvo kemijskih inÞenjera i tehnologa

Redovna godišnja izborna skupština

Redovna godišnja izborna skupština Hrvatskoga društva kemijskih
inÞenjera i tehnologa (HDKI) odrÞana je u petak, 27. oÞujka 2009.
godine u prostorijama Hrvatskoga inÞenjerskog saveza (HIS), Beri-
slaviæeva 6, Zagreb, s poèetkom u 12,00 sati. Skupštini je nazoèilo
50 sudionika èlanova HDKI i gostiju. Od tog broja 29 sudionika su
bili delegati Skupštine.

DNEVNI RED

1. Otvaranje Skupštine i izbor radnog predsjedništva, zapisni-
èara i ovjeriteljâ zapisnika

2. Izvješæe Predsjednika U. O. o radu HDKI i Upravnog odbora
HDKI

3. Izvješæe glavnog i odgovornog urednika glasila Društva –
Kemija u industriji i Chemical and Biochemical Engineering
Quarterly

4. Izvješæa o radu podruènih društava i sekcija tijekom protekle
godine

5. Financijsko izvješæe

6. Izvješæe Nadzornog odbora

7. Izvješæe Suda èasti

8. Rasprava

9. Razrješnica predsjedniku i dopredsjedniku Društva

10. Razrješnica starom Upravnom odboru

11. Razrješnica Nadzornom odboru

12. Razrješnica Sudu èasti

13. Izbor predsjednika i dopredsjednika Društva

14. Izbor sedam èlanova Upravnog odbora

15. Izbor tri èlana Nadzornog odbora

16. Izbor pet èlanova Suda èasti

17. Potvrðivanje novih èlanova

18. Razno

Ad 1. – Predsjednik HDKI-a prof. dr. sc. Ratimir Ýanetiæ pozdra-
vio je goste, delegate i ostale èlanove te konstatirao da je prisutno
80 % delegata, pa se Skupština moÞe odrÞati.
Na prijedlog prof. dr. sc. Ýanetiæa izabrano je radno predsjedniš-
tvo Skupštine:
Prof. dr. sc. Sreæko Tomas iz Osijeka – predsjednik
Prof. dr. sc. Ljubica Matijaševiæ iz Zagreba – èlan
Dr. sc. Jasmina Raniloviæ iz Koprivnice – èlan, te kao
zapisnièar Katica Seuèek (HDKI) i
ovjerovitelji zapisnika dr. sc. Ante Jukiæ (FKIT) i dr. sc. Damir Kralj
(IRB)
Prijedlog je jednoglasno prihvaæen i radno predsjedništvo je zapo-
èelo s radom.

Prof. dr. sc. S. Tomas proèitao je dnevni red i dao ga na raspravu
uz napomenu da je prva toèka dnevnog reda veæ odraðena.

Dnevni red je prihvaæen uz opasku da nije potrebno isticati pod
toèkom 10. starom U. O. veæ je dovoljno samo: Razrješnica Up-
ravnom odboru.
Pozvani su gosti Skupštine da, oni koji to Þele, pozdrave prisutne.
prof. dr. sc. Vitomir Šunjiæ, predsjednik Hrvatskoga kemijskog
društva (HKD) zahvalio je na pozivu, pozdravio sve prisutne za-
Þeljevši puno uspjeha u radu te istaknuo vaÞnost meðusobne su-
radnje dvaju društava, njihovo zajednièko djelovanje i istupanje u
javnosti osobito u ovim kriznim vremenima, a da za to nije pot-
rebno fizièko spajanje HKD-a i HKDI-a.
Prof. dr. sc. Igor Èatiæ je takoðer kao gost prijatelj pozdravio Skup-
štinu i meðu ostalim upozorio na teška vremena za kemijsku stru-
ku što se vidi i iz primjera otpuštenja radnika u Plivi i drugdje.

Ad 2. – Izvješæe o radu HDKI i radu Upravnog odbora HDKI pod-
nio je predsjednik prof. dr. sc. Ratimir Ýanetiæ. Osvrnuo se na rad
Društva i U. O. u proteklom mandatu, ali i istaknuo probleme koji
Društvo oèekuju u buduænosti osobito u okolnostima globalne kri-
ze – prilog

Ad 3. – Dr. sc. Danko Škare, glavni i odgovorni urednik izdavaèke
djelatnosti HDKI, podnio je iscrpno izvješæe o radu glasila društva
Kemija u industriji i Chemical and Biochemical Engineering Qu-
arterly u protekloj godini te planove za iduæu godinu – prilog

Ad 4. – Izvješæa o radu podruènih društava i sekcija tijekom pro-
tekle godine – izvješæa u prilogu

Podruèna društva
– UKIT Split – predsjednik Branko Periæ
– DKT Kutina – predsjednik Ivica Losso
– DKT Osijek – predsjednica Milena Mandiæ
– DKT Koprivnica – predsjednica Sanja Zagoršæak
– DKT Belišæe – predsjednik Darko Vrbešiæ
– HUKIT Rijeka – Jelena Mariniæ (umjesto predsj. N. BlaÞeviæ)

Sekcije HDKI
– za kromatografiju – predsjednik Mario Cindriæ
– za nomenklaturu – predsjednica Lidija Varga-Defterdaroviæ
– za elektrokemiju – predsjednica Višnja Horvat Radoševiæ
– za školstvo i kadrove – predsjednik Ivica Štern
– za kemijsko inÞenjerstvo – predsjednik Ante Jukiæ
– za ekoinÞenjerstvo – zamjenica predsj. Ana Lonèariæ-BoÞiæ koja
je ujedno obavijestila da je za novu predsjednicu Sekcije izabrana
prof. dr. sc. Felicita Briški
– izvješæa u prilogu

Ad 5. – Izvješæe o financijskom poslovanju za 2008. godinu podni-
jela je Katica Seuèek, voditeljica raèunovodstva HDKI. Poslovalo
se uspješno – financijski rezultat Društva u cjelini, a takoðer i po-
jedinaèno praæenih aktivnosti je pozitivan. Analiza prihoda i troš-
kova za KUI, CABEQ i Skupove kao i prikaz stanja financijskih
sredstava HDKI nalazi se u prilogu.
Raèun prihoda i rashoda te Bilanca sa bilješkama predani su u
DrÞavni ured za reviziju i u FINU u zakonskom roku – kopije u pri-
logu
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Ad 6. – Izvješæe Nadzornog odbora, podnio je predsjednik N. O.
prof. dr. sc. Emir HodÞiæ – prilog

Ad 7. – Predsjednik Suda èasti Filip Kljajiæ naglasio je da je sretan
što je Društvo dobro radilo i nije bilo “posla” za E. P. pa je u
izvješæu dao neke opæe smjernice za buduæi rad i Prijedlog etièkog
kodeksa HDKI – prilog

Ad 8. – Otvorena je rasprava o svim izvješæima
U raspravi sudjelovali Ivica Štern, Vitomir Šunjiæ i Dinko Sinèiæ isti-
èuæi i pojašnjavajuæi neke od problema koji su bili spomenuti u iz-
vješæima, a najviše o teškoæama, osobito financijskim, koje uzro-
kuje globalna kriza.

Sva prethodna izvješæa prihvaæena su jednoglasno.

Ad 9. – Razrješnica predsjedniku Ratimiru Ýanetiæu i dopred-
sjednici Ljubici Matijaševiæ – jednoglasno je prihvaæena èime je
potvrðeno da su oni uspješno vodili Društvo u protekle èetiri go-
dine, a na èemu im je zahvalio, u ime Skupštine, prof. dr. sc.
Sreæko Tomas.

Ad 10. – Razrješnica dosadašnjim èlanovima Upravnog odbora: –
prihvaæena jednoglasno

Ad 11. – Razrješnica dosadašnjim èlanovima Nadzornog odbora:
– prihvaæena jednoglasno

Ad 12. – Razrješnica dosadašnjim èlanovima Suda èasti: – prihva-
æena jednoglasno

Ad 13. – Izbor predsjednika i dopredsjednika Društva:
Prijedlog i izbor predsjednika Društva prof. dr. sc. Branka Tripala
iz Zagreba – PBF, i dopredsjednika prof. dr. sc. Sreæka Tomasa iz
Osijeka – PTF, prihvaæeni su jednoglasno.

Ad 14. – Izbor sedam èlanova Upravnog odbora:

PredloÞeni èlanovi:
1. Nikola BlaÞeviæ – Rijeka – INA
2. Robert Frankoviæ – Zagreb – Pliva
3. Ante Jukiæ – Zagreb – FKIT
4. Stjepan Leakoviæ – Kutina – Petrokemija
5. Branko Periæ – Split – SSCSS
6. Jasmina Raniloviæ – Koprivnica – Podravka
7. Marko Rogošiæ – Zagreb – FKIT
Izabrani su jednoglasno.

Ad 15. – Izbor tri èlana Nadzornog odbora:

PredloÞeni èlanovi:
1. Ratimir Ýanetiæ – Split – KTF
2. Ivica Losso – Kutina – Petrokemija
3. Damir Kralj – Zagreb – IRB
Izabrani su jednoglasno.

Ad 16. – Izbor pet èlanova Suda èasti:

PredloÞeni èlanovi:
1. Antun Glasnoviæ – Zagreb – FKIT
2. Damir Hasenay – Osijek – PTF
3. Emir HodÞiæ – Zagreb – umir. prof.
4. Zvonimir Janoviæ – Zagreb – umir. prof.
5. Ljubica Matijaševiæ – Sisak – FKIT
Izabrani su jednoglasno.

Novo Upravno tijelo HDKI-a izabrano je na mandat od dvije go-
dine.
Skupštini se obratio novoizabrani predsjednik prof. dr. sc. Branko
Tripalo te zahvalio na ukazanom mu povjerenju, a takoðer zahva-

lio dosadašnjem predsjedniku i ostalim èlanovima na uspješnom
voðenju Društva.

Ad 17. – Potvrðivanje novih èlanova:
Tijekom 2008. godine prijavilo se 29 novih èlanova te se èlanstvo
svih njih jednoglasno prihvaæa. Stanje èlanstva: 31. 12. 2008.
Društvo je imalo ukupno 764 èlana.

Ad 18. – Razno
Prof. dr. sc. Emir HodÞiæ podsjetio je prisutne na XXI. Hrvatski
skup kemièara i kemijskih inÞenjera u Trogiru i dao prijedlog da se
problemi kemijske struke o kojima je bilo govora iznesu na Skupu
što su svi i podrÞali.
Prof. dr. sc. Ratimir Ýanetiæ obavijestio je prisutne da dosadašnja
tajnica uredništva KUI – Kornelija Perkoviæ 31. oÞujka 2009. odla-
zi iz HDKI, pa joj on u ime Društva zahvaljuje na radu i suradnji,
Þeli joj puno uspjeha na novom radnom mjestu te predaje mali
poklon – sliku za uspomenu.
Skupština je uspješno završena, a prof. dr. sc. Sreæko Tomas je još
jednom zahvalio svima na sudjelovanju.

Zapisnik sastavila
Katica Seuèek

Predsjednik U. O. HDKI
Prof. dr. sc. Branko Tripalo

Ovjerovitelji Zapisnika:
1. Dr. sc. Damir Kralj
2. Dr. sc. Ante Jukiæ

Izvješæe prof. dr. sc. Ratimira Ýanetiæa,
predsjednika U. O. HDKI o radu Društva i U. O.
HDKI u razdoblju svibanj 2008. – travanj 2009.

UvaÞene gospoðe i gospodo,

Izbornu skupštinu HDKI-a odrÞavamo na temelju èl. 19. Statuta
Društva, a èine je predstavnici èlanova HDKI-a tj. sekcija i podruè-
nih društava i to tako da se na svakih 25 èlanova bira jedan
predstavnik. Uz predstavnike za skupštinu od strane sekcija i
podruènih društava predloÞeni su i kandidati za Upravni odbor,
Nadzorni odbor, i Sud èasti, te predsjednik i dopredsjednik Dru-
štva. Tako je sadašnji Upravni odbor na temelju prijedloga sekcija i
podruènih društava te izvršenih konzultacija s istaknutim èlanovi-
ma Društva prihvatio prijedlog da se za predsjednika HDKI-a iza-
bere prof. dr. Branko Tripalo sa Prehrambeno-biotehnološkog
fakulteta u Zagrebu, a za dopredsjednika prof. dr. sc. Sreæko
Tomas s Prehrambeno-tehnološkog fakulteta u Osijeku.

U ovom našem drugom mandatnom periodu odrÞali smo jednu
redovitu skupštinu, a danas odrÞavamo izbornu skupštinu Dru-
štva, na kojoj trebamo uz predsjednika i dopredsjednika izabrati
sedam èlanova Upravnog odbora, tri èlana Nadzornog odbora i
pet èlanova Suda èasti.

U ovom razdoblju uspješno je odrÞan XX. jubilarni Hrvatski skup
kemièara i kemijskih inÞenjera posveæen hrvatskim nobelovcima,
zatim meðunarodni simpozij o “Dostignuæima u znanosti i teh-
nologiji na provoðenju konvencije o zabrani kemijskog oruÞja”, te
VII. susret mladih kemijskih inÞenjera, I. regionalni simpozij iz
elektrokemije, XIV. meðunarodni simpozij o novim dostignuæima
u kromatografiji i XII. RuÞièkini dani, “Znanost i nove tehnologije u
razvoju gospodarstva”, a pred nama je odrÞavanje XXI. Hrvatskog
skupa kemièara i kemijskih inÞenjera u Trogiru od 19. do 22.
travnja ove godine.

Upravni odbor HDKI-a je na temelju prijedloga svog struènog
povjerenstva predloÞio da se ovogodišnja nagrada za mlade ke-
mijske inÞenjere ravnopravno dodijeli dvojici kandidata i to:

mr. sc. Karolini Maduna Valkaj, èiji je istraÞivaèki rad vezan uz
projekt “Kataliza u zaštiti okoliša”, a koja je zaposlena kao znan-
stvena novakinja na Fakultetu kemijskog inÞenjerstva i tehnologije

Društvene vijesti, Kem. Ind. 58 (6) 282–292 (2009) 283



u Zagrebu, te Marku Ukrajinczyku, dipl. ing. koji je zaposlen kao
znanstveni novak na Institutu “Ruðer Boškoviæ” u Zagrebu, a nje-
gov istraÞivaèki rad je vezan uz tehnologijski istraÞivaèko razvojni
projekt “Razvoj adaptivnog tehnološkog postupka priprave taloÞ-
nog kalcijeva karbonata”. Svoje radove oni æe prikazati na XXI.
skupu u Trogiru, kojim æe im se povodom i dodijeliti nagrade.

Za ovaj mandatni period posebno je karakteristièna aktivnost
našeg Društva u izradi Prijedloga Zakona o hrvatskoj komori in-
Þenjera. OdrÞano je nekoliko sastanaka, formirana radna grupa
koja je zajedno sa HATZ pratila kako se taj prijedlog realizira. Mi
smo kao Društvo podrÞali ideju organizacije Hrvatske komore in-
Þenjera i tehnologa u koju bi se ukljuèivali inÞenjeri i tehnolozi koji
su diplomirali na fakultetima u podruèju tehnièkih i biotehnièkih
znanosti. Èlanstvom u takvoj komori stekao bi se status “ovlašte-
nog inÞenjera”, odnosno “ovlaštenog tehnologa” u podruèju za
koje je obrazovan i struèno osposobljen s pravom: izrade pro-
jekata, studija, elaborata, planova, programa i ekspertiza, te vo-
ðenja i izvoðenja radova pri gradnji i rekonstrukciji objekata i
ureðaja te nadzora kod izvoðenja takovih radova, kao i s pravom
struènog osposobljavanja, vještaèenja i ispitivanja kakvoæe (proiz-
voda, opreme itd.).

Kolegice i kolege,

Gospodarske okolnosti u kojima Þivimo više se ne nazivaju teškim,
nesavladivim ili kriznim, veæ je naša gospodarska svakodnevnica
dobila zvuèan naziv globalne ekonomske krize koja je prvo po-
godila financijski sektor, a sada se oèekuje devastacija realnog
gospodarstva. U našoj branši suoèeni smo s otpuštanjem 790
radnika “Plive”, što u buduænosti znaèi da æe “Pliva” biti svedena
na proizvodni pogon u sastavu multinacionalne kompanije “Teva”
koja æe se za razliku “Barra” zapravo ponašati kao dobar vlasnik.
Kao što znamo “Pliva” se bavila razlièitim djelatnostima, meðu ko-
jima je prednjaèila farmaceutika. Svoj najveæi “boom” ona do-
Þivljava 1980. godine s antibiotikom “Summamed”, koji joj je
donio golemu zaradu. Taj pothvat oni nisu uspjeli ponoviti i
“Pliva” radi dosta pogrešnih koraka kupujuæi najprije razlièite
tvrtke i trošeæi na istraÞivanja i razvoj, umjesto da se na vrijeme
okrenula generièkoj proizvodnji buduæi da se danas na trÞište
izbacuje sve manje “originalnih” lijekova, koji od kompanija izis-
kuju milijunske iznose za istraÞivanja. U meðuvremenu “Pliva” se
ipak okreæe genericima, a dio istraÞivaèkog Instituta se prodaje
tvrtki “Glaxo Smith”. Tako “Pliva” postaje dio globalnih zbivanja
na taj naèin što je kupuje amerièki “Barr”, da bi nakon dvije go-
dine promijenila vlasnika i postala sastavni dio izraelske “Teve”,
koja iz “Plive” sve odnosi u druge svoje pogone. I kao rezultat tog
procesa je da radnici ostaju bez posla i bez nade u neko za-
poslenje.

Ova velika ekonomska kriza nije zaobišla ni hrvatski graðevinski
sektor, a kao jedna od posljedica smanjenja poslova javio se i pad
potreba za cementom. Zbog toga tvrtka “Cemex Dalmacijace-
ment” zaustavlja proizvodnju, buduæi da se proizvelo više cemen-
ta nego što trÞišta trenutaèno mogu kupiti, a glavni razlozi su
zimsko razdoblje, pad graðevinskih aktivnosti, te druge ekonom-
ske teškoæe na domaæem i inozemnom trÞištu. Ovakovo trenutaè-
no stanje u “Dalmacijacementu” izgleda neæe rezultirati i sa
smanjivanjem plaæa odnosno otpuštanjem radnika. Meðutim, uz
zatvaranje tvornica i gašenje proizvodnje, teško je ne oèekivati i
otkaze, bez obzira na optimistièke stavove rukovodstva da æe
trÞište krenuti kad meteorološki uvjeti budu bolji za graðevinare.

Prikazao sam na dva primjera koja su dovela do gašenja proiz-
vodnje i otpuštanja radnika. Mi smo bili svjedoci poèetkom 90-ih
što se dešavalo s kemijskom industrijom na principu pretvorbe,
odnosno nacionalizacije, privatizacije tj. rasprodaje s 1$, pardon 1
kn u dÞepu i gubljenja trÞišta, kada su nestali “Adriavinil”, “Dio-
kom”, “Chromos”, “OKI”, “Cetinka”, “Dalmacija – Dugi rat”, “TEF
– Šibenik”, “TLM – Šibenik” itd., a pitanje što æe se dogoditi s dru-
gim tvrtkama kemijske proizvodnje. Ili npr. tvornica kamene vune
“Rockwool” u Istri koja je stvorila potpuno neprijateljsko okru-
Þenje i sa svima je u sukobu. Ona i dalje radi, nema ni privremene
ni uporabne dozvole. Pitam se što radi u ovom sluèaju struka?

Postavlja se pitanje kako se iz ove recesije izvuæi? Odgovor bi bio
samo ulaganjem u kvalitetne ljude, ideje i proizvodnju, a ne šted-
njom, pri èemu javno-privatno partnerstvo treba postati kljuèno u
pronalaÞenju rješenja i hvatanju u koštac s globalnim izazovima.
Posebno bih ovom prilikom naglasio kako je za jako gospodarstvo
neophodno ulagati u obrazovanje, naroèito danas kad razvijene
zemlje prelaze iz proizvodnih društava u društva utemeljena na
znanju. Prema tome, rješenje bi bilo ulaganje u obrazovanje, za-
tim u istraÞivanje i razvoj te na posljetku razvijanje odgovarajuæeg
okruÞja u kojem æe se razvijati ideje. Takovi bi koraci mogli potak-
nuti gospodarski razvoj, otvaranje novih radnih mjesta, te surad-
nju privatnog sektora, drÞave i akademskih krugova. To znaèi da
se ulaganjem u nove ideje i izume moÞe uz poticanje gospodar-
skog razvoja i produktivnosti razriješiti globalne izazove te iz rece-
sije se izvuæi ne štednjom, veæ ulaganjima oslanjajuæi se na vlastite
zaposlenike, koji æe kroz pametna rješenja naæi izlaz iz krize i tako
omoguæiti brzi ekonomski rast i što brÞe i bezbolnije integriranje
hrvatskog gospodarstva u tokove suvremene europske i globalne
ekonomije.

I na kraju umjesto zakljuèka završit æu izjavom jednog istaknutog
politièara i polovice XX. stoljeæa da je “kapitalizam loš sistem, ali je
jedini koji funkcionira.” U neoliberalnom kapitalizmu profit je
jedini princip i temeljna pokretaèka snaga, što je i dovelo do sa-
dašnje krize. Profit je mjera svega, a to kao što vidimo vodi èo-
vjeèanstvo u propast. Stoga bi bio potreban jedan novi kapitalizam
s ljudskim licem, ekološkim metalnim sklopom i socijalnim habitu-
som, što moÞe dati nadu za izglednu buduænost. A da bismo to pos-
tigli, morat æemo razviti globalnu ekološku svijest, ogranièiti mno-
ge egoizme koji ugroÞavaju buduænost opstanka, poèevši od kor-
poracija, multinacionalnih kompanija, pa sve do samih drÞava. Znaèi
treba stvoriti temelje za moderno eko-prosvjetiteljstvo polazeæi od
principa odrÞivosti Þivota, pa do eko-etike i definicije ekocida.
Ako to prihvatimo, onda æe zasigurno biti nemoralno stavljati nu-
klearne elektrane, skladišta nuklearnog otpada i prljave tehnolo-
gije uz granice drugih drÞava, a bez odgovarajuæe ekološke zaštite.

Dakle, kao maloj zemlji bit æe nam potrebna još veæa kohezija, ko-
lektivna inteligencija i mudrost. Naša komparativna prednost je
ljepota gotovo netaknute prirode, jedno od najljepših mora, boga-
te rezerve pitke vode, moguænost ekološke poljoprivrede te upra-
vo sa time povezan elitni turizam. Te i druge moguænosti morat
æemo iskoristiti dobrom dugoroènom strategijom te ciljanim ula-
ganjima posebno u kvalitetno obrazovanje, izvrsnost u znanosti i
tehnologiji te poticanjem inovativnosti. A sve to moæi æemo postiæi
korištenjem raèunala, Interneta i drugih tehnologija u nastavi, a
mladi æe biti spremni natjecati se za radna mjesta u XXI. stoljeæu.
Nadajmo se da æe ova kriza reafirmirati rad i prisiliti nas da u radu
prepoznamo bit ljudske egzistencije, ali i trajni izvor sreæe i zado-
voljstva, jer se kriza zaista moÞe prevladati samo radom. Stoga na
kemijsko-inÞenjerskim fakultetima trebamo osigurati odgoj in-
Þenjera koji æe doprinositi obnovi i oÞivljavanju hrvatske kemijske
industrije. Oni bi pri tome trebali nauèiti vještine brzog prijenosa
ideje u praksu, imati veliku potporu istraÞivanja i razvoja i biti po-
znavatelji novih proizvodnih tehnologija.

Prof. dr. sc. Ratimir Ýanetiæ

Izvješæe o izdavaèkoj djelatnosti HDKI

Od 1. 1. 2008. – 12. 12. 2008. godine
Od 13. 12. 2008. – 27. 3. 2009. godine

1. Èasopis Kemija u industriji (KUI)

U okviru 57. volumena tijekom 2008. godine izašlo je 12 (dva-
naest) brojeva èasopisa (7–8 dvobroj) prema planu, redovito i bez
kašnjenja. U njima su objavljena 24 kategorizirana rada (izvorni
znanstveni radovi, pregledi, struèni radovi, prethodna priopæenja)
na 217 stranica (ukupno 633 stranice), (prilog 1). U istom razdob-
lju 2007. godine objavljeno je 38 radova na 326 stranica (ukupno
748 stranica).
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U okviru 58. volumena tijekom 2009. godine izašla su 3 (tri) broja
èasopisa, redovito oko 10-og u mjesecu! U njima je objavljeno 6
kategoriziranih radova na 60 stranica (ukupno 168 stranica) (prilog
1A).

2008.: Prosjeèno vrijeme od zaprimanja rada do izlaska rada iz tis-
ka iznosio je za broj 1 (2 èlanka): 16,5 mjeseci, za broj 2 (2 èlan-
ka): 17 mjeseci, za broj 3 (3 èlanaka): 10,3 mjeseca, za broj 4 (2
èlanka): 10,5 mjeseci, za broj 5 (2 èlanka): 15 mjeseci , za broj 6 (2
èlanka): 14 mjeseci, za broj 7–8 (3 èlanka): 13 mjeseci, za broj 9 (2
èlanka): 25,5 mjeseci, za broj 10 (2 èlanka): 22,5 mjeseci, za broj
11 (2 èlanka): 10 mjeseci i za broj 12 (2 èlanka): 8,5 mjeseci (pri-
log 2).

2009.: Prosjeèno vrijeme od zaprimanja rada do izlaska rada iz tis-
ka iznosio je za broj 1 (2 èlanka): 5,5 mjeseci, za broj 2 (2 èlanka):
5 mjeseci i za broj 3 (2 èlanka): 8 mjeseci (prilog 2A).

1. 1. 2008. Ukupan broj autora objavljenih radova je 70 (oko 2–3
autora po radu), s fakulteta (42 autora), instituta (12 autora), pri-
vrede (10 autora) te ostalo (6 autora – Zavod za javno zdravstvo
grada Zagreba, Hrvatska akademija znanosti i umjetnosti, itd.)
(prilog 3).

2009. Ukupan broj autora objavljenih radova je 14 (dva-tri autora
po radu), s fakulteta (4 autora), instituta (5 autora), te privrede (5
autora) (prilog 3A).

1.2. U redakciju je u 2008. godini prispjelo 36 radova (u istom raz-
doblju prošle godine 37 radova), od kojih su dvadeset i tri rada iz
Hrvatske, šest radova iz Bosne i Hercegovine, po dva iz Èeške i s
Kosova, te po jedan iz Njemaèke, Ukrajine i Kanade) (prilog 4).

Objavljeno je šest radova, za tisak je prihvaæeno pet radova, tri su
rada odbijena a u redakcijskom postupku su još 22 rada.

U redakciju je u 2009. godini do danas prispjelo 6 radova (u istom
razdoblju prošle godine 4 rada) od kojih su èetiri rada iz Hrvatske,
jedan iz Egipta i jedan iz Èeške) (prilog 4A).

Svi pristigli radovi su u redakcijskom postupku.

1.3. U 2008. godini odrÞana su dva sastanka Urednièkog odbora
na kojemu su dogovorene akcije za unapreðivanje kvalitete èaso-
pisa: pribavljanje radova, promjena dizajna èasopisa, pomlaði-
vanje redakcije i dr. te sjednica Savjeta èasopisa Kemije u industriji
i uredništava Kemije u industriji i Chemical and Biochemical Engi-
neering Quarterly, prigodom proslave Dana izdavaèke djelatnosti
HDKI.

U 2009. godini, do sada je odrÞan jedan sastanak Urednièkog od-
bora na kojem je raspravljano o osuvremenjivanju èasopisa (novi
dizajn, upute autorima, priprema èasopisa za voðenje u digital-
nom obliku i dr.).

Kemija u industriji aplicirala je za uvrštenje èasopisa u Web of
Science/Current Contents.

PredloÞeni su i prihvaæeni novi èlanovi tijela èasopisa:
– za Urednièki odbor: dr. sc. Gordana Matijašiæ, FKIT, Zagreb
– za Meðunarodni izdavaèki savjet:
– prof. dr. sc. Miguel Sierra, Madrid, Španjolska
– prof. dr. sc. Igor Plazl, Ljubljana, Slovenija
– prof. dr. sc. Ivan Wichterle, Prag, Èeška
– za Izdavaèki savjet èasopisa: prof. dr. sc. DraÞen Vikiæ-Topiæ,
IRB, Zagreb

Èestitamo novim èlanovima i Þelimo im uspješan rad.

2. Èasopis Chemical and Biochemical Engineering Quarterly
(CABEQ)

Tijekom 2008. godine izašla su èetiri broja 22. volumena èasopisa
Chemical and Biochemical Engineering Quarterly 22 (1–4) 2008. s

ukupno 57 objavljenih radova (prosjeèno 14 radova po broju) (pri-
lozi 5 i 6). Objavljena su 24 rada (42 %) iz kemijskog inÞenjerstva i
33 rada (58 %) iz biokemijskog inÞenjerstva.
Od 12. prosinca 2007. do 12. prosinca 2008. ukupno su zaprim-
ljena 134 rada.
Odbijeno je 48 radova, broj prihvaæenih radova sa završenim
metrološkim i jeziènim korekturama (pripremljeni za tisak) je 16,
broj radova na metrološkoj i jeziènoj korekturi je 20, a preostalih
50 radova je u postupku recenziranja i autorskom usklaðivanju.

Tijekom 2008. godine odrÞan je sastanak redakcije, u Ljubljani.
Poslovi redakcije s inozemnim i domaæim èlanovima odrÞavaju se
kontinuirano putem interneta. Sljedeæi sastanak redakcije predvi-
ða se za proljeæe 2009. godine na Sveuèilištu u Grazu.
Od poèetka 2006. godine èasopis CABEQ je referiran u bazi po-
dataka Current Contents.
U tijeku su pripreme raèunalne podrške za voðenje èasopisa u di-
gitalnom obliku.
Od ISI-a smo dobili Impact Factor 0,353 za 2007. godinu.
Prema bazi podataka Web of Science, broj citiranih radova u
2008. godini je 192, što je u odnosu na prethodnu godinu porast
od 15 %. U prilogu je grafièki prikaz iz kojeg se vidi eksponencijal-
ni rast citiranosti èasopisa u posljednjih 10 godina.

U redakciju je u 2009. godini do danas prispjelo 25 radova; 9 iz
kemijskog inÞenjerstva i 16 biokemijskog inÞenjerstva (Prilog 7).

U 2009. od pristiglih 25 radova odbijena su 4 rada (odbilo ih je
uredništvo i recenzenti), 4 rada su u postupku recenzije, 3 rada su
poslana na usklaðenje, a jedan rad, koji je prihvaæen za tisak, u
postupku je metrološke i engleske revizije.

U 2009. objavljeno je 13 radova (prilozi 8 i 9).

CABEQ 23 (1) 2009. je u tisku i izaæi æe poèetkom travnja.

Grafièki prikaz citiranosti radova (1998.–2008.)

3. Znanstveni novak – mladi urednik

Od 1. 4. 2008. primljena je na radno mjesto znanstvene novakinje
– mlade urednice, Tamara Lekiæ, dipl. ing., na znanstvenom pro-
jektu prof. Ýelimira Kurtanjeka Matematièko modeliranje, optimi-
ranje i upravljanje biotehnoloških procesa s radnim mjestom na
Prehrambeno-biotehnološkom fakultetu. Upisala je doktorski stu-
dij iz Biotehnologije i bioprocesnog inÞenjerstva na PBF-u. Kolegi-
ca Lekiæ se priprema za urednika – prisustvuje teèajevima, radio-
nicama i seminarima te obavlja i urednièku praksu u èasopisu
“Revija za socijalnu politiku”. Istodobno pomaÞe u ureðivanju CA-
BEQ-a kao i mladi urednik.
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Zapoèela je s pripremom teme za doktorski rad iz podruèja
primjene biokemijskog inÞenjerstva u zaštiti okoliša. Na osnovu
sudjelovanja kao autor rada na XXI Skupu hrvatskih kemièara i ke-
mijskih inÞenjera u pripremi je rad u èasopisu iz skupine A2
(Kemija u industriji).
Gospoða Kornelija Perkoviæ, dugogodišnja tajnica Uredništva s 1.
04. 2009. odlazi na novo radno mjesto. Zahvaljujemo gði. Perko-
viæ na njezinom uspješnom i predanom radu.
Na mjesto tajnika izdavaèke djelatnosti primljen je Zdenko Bla-
Þekoviæ, dipl. ing. agronomije. Vjerujemo da æe kolega BlaÞekoviæ
pokazati dobre rezultate i doprinijeti daljnjem unapreðivanju iz-
davaèke djelatnosti HDKI.

4. Edicije

Tijekom 2008. godine zaprimljen je rukopis knjige:
– N. Raos, Rjeènik kemijskih sinonima, koji se nalazi u tisku i iziæi
æe poèetkom travnja 2009. godine.
– Fanska nomenklatura II; prijevod IUPAC-ovog teksta Phane No-
menclature, Part II (prijevod: K. Majerski i T. Šumanovac Ramljak)

5. Financijsko stanje izdavaèke djelatnosti

Godine 2008. natjeèaj za financiranje izdavaèke djelatnosti HDKI
od strane Ministarstva znanosti, obrazovanja i športa raspisan je na
vrijeme, a prva rata za izdavaèku djelatnost stigla je u veljaèi 2008.
godine. Druge rate za naše èasopise stigle su tijekom svibnja i listo-
pada 2008. s ukupno nešto više novaca nego prijašnjih godina.
Provoðenjem niza akcija za poboljšanje financijskog stanja uspjet
æemo i 2008. godinu završiti bez problema.
Posebno zahvaljujemo MZOŠ-u i DraÞenu Vikiæu-Topiæu, drÞav-
nom tajniku za znanost, PLIVI i INI, osobito pak našem kolegi mr.
Nikoli BlaÞeviæu. Naravno, i svima onima koji su nam pomogli ia-
ko nisu poimence spomenuti.
Osobito veseli podatak da je i CABEQ, kao èasopis obuhvaæen
Current Contentsom (CC), od MZOŠ ove godine dobio bolju pot-
poru nego 2007. godine, zahvaljujuæi uvaÞavanju nespornih po-
dataka o kvaliteti CABEQ-a.
Treba naglasiti da je MZOŠ istakao oba naša èasopisa kao primjer
ureðivanja u podruèju tehnièkih znanosti.

5. Ostale aktivnosti

Internetske stranice Kemije u industriji i Chemical and Biochemical
Engineering Quarterly redovito se odrÞavaju. I dalje se unapreðuje
korištenje interneta – i za CABEQ i za Kemiju u industriji. Od po-
èetka 2004. godine objavljuju se radovi in extenso. Radovi objav-
ljeni u rubrici Iz naših knjiÞnica na internetu se od poèetka ob-
javljuju in extenso.
I CABEQ i KUI ušli su u meðunarodnu bazu elektronièkih èasopisa
DOAJ (Directory of Open Access Journals) što æe pridonijeti pro-
mociji tih èasopisa u meðunarodnoj znanstvenoj zajednici, te u
SCOPUS, najveæu bazu podataka citata i saÞetaka znanstvene li-
terature.
U tijeku su akcije kojima se Þeli osigurati veæi broj kvalitetnih rado-
va (npr. suradnja s kolegama tekstilcima) što ukljuèuje i apel na sve
prisutne da se što više i osobno angaÞiraju, na pisanju radova.

6. Plan izdavaèke djelatnosti u 2009.

Tijekom 2009. godine planira se izdavanje 12 brojeva èasopisa
Kemija u industriji (58 volumen izlaÞenja) i èetiri broja èasopisa
Chemical and Biochemical Engineering Quarterly (23 volumen iz-
laÞenja).

U planu je tiskanje naslova iz nomenklature organske kemije:
– Phane Nomenclature, Part II (prijevod: K. Majerski) i
– N. Raos – Rjeènik kemijskih sinonima (izlazi iz tiska ovih dana)

Izvan izdavaèke djelatnosti društva koje ukljuèuje èasopise i edi-
cije, izdane su i neke druge publikacije: “Achievement in Chro-
matography”, “RuÞièkini dani”, XX. Hrvatski skup kemièara i ke-
mijskih inÞenjera – Knjiga saÞetaka i dr. Za taj dio odgovaraju
urednici koji te publikacije potpisuju.

Zakljuèno

PredlaÞem Upravnom odboru HDKI i èlanovima savjeta oba èaso-
pisa da se zaloÞe za angaÞman suradnika i svih èlanova Društva u
pribavljanju kvalitetnih radova za KUI i CABEQ te poboljšanju fi-
nancijske situacije razlièitim akcijama. I dalje nam je vrlo vaÞno
poveæanje broja pretplatnika, animiranjem na fakultetima uklju-
èujuæi znanstvene novake, asistente i studente, pomoæ u obliku
pridruÞenog èlanstva, suizdavaštva, oglasa i sl.. Posebno moli-
mo kolege iz industrije da potièu mlaðe kolege na pisanje rado-
va i da im u tome pomognu.
Na kraju ponovo podsjeæam na sugestiju Upravnog odbora
HDKI-a upuæenu fakultetima na kojima se studira kemija, tehno-
logija i kemijsko inÞenjerstvo, da svakom diplomiranom studentu
poklone jednogodišnju pretplatu na èasopis Kemija u industriji,
sluÞbeno glasilo Hrvatskoga društva kemijskih inÞenjera (HDKI) i
Hrvatskoga kemijskog društva (HKD).

Glavni i odgovorni urednik izdanja HDKI
dr. sc. Danko Škare

Izvještaj o radu Društva kemièara i tehnologa
u 2008. godini

Društvo kemièara i tehnologa zapoèelo je godinu odlaskom èlano-
va društva na Auto Show 2008. na zagrebaèkom velesajmu koja je
ostvarena suradnjom s Društvom energetièara iz Belišæa. Uobièa-
jeno godinu zapoèinjemo godišnjom skupštinom, gdje podnosi-
mo izvještaje i utvrðujemo planove za rad društva, no ove godine
Skupština nam je bila sljedeæa aktivnost. Krajem svibnja Skupština
je odrÞana u Belišæu, usvojeni su svi izvještaji te odrÞano preda-
vanje “Vino kao izvor prirodnih antioksidansa”, s predavaèicom
Ivanom Novak, dipl. ing., znanstvenim novakom osjeèkog Pre-
hrambeno-tehnološkog fakulteta. Cilj predavanja bio je upoznati
èlanove društva sa prednostima, odnosno nedostacima konzuma-
cije pojedinih vrsta vina, utjecaj na zdravlje i slièno.
Pored ovog predavanja naši èlanovi su u sklopu radnih obveza
educirani u nizu tehnoloških projekata vezanih uz proizvodnju
papira, rekonstrukciju postrojenja te su odslušali niz konkretnih
prezentacija proizvoðaèa i prodavaèa kemikalija, o pomoænim
materijalima i dijelovima s poboljšanim tehnièkim i tehnološkim
svojstvima. Osim toga posjeæeni su seminari u Grazu (Austrija) te
na Bledu (Slovenija), koje organiziraju proizvoðaèi i prodavaèi
opreme za papirnu industriju.
Takoðer moÞemo reæi da je organizacija i priprema za sudjelo-
vanje na “RuÞièkinim danima” obiljeÞila gotovo cijelu godinu, jer
su kroz mnogobrojne sastanke organizacijskog odbora te poslove
oko donacija za taj Skup naši èlanovi u organizacijskom odboru:
Filip Kljajiæ, dopredsjednik organizacijskog odbora te Darko Vrbe-
šiæ, èlan, imali dosta zaduÞenja i obveza kao i èlanovi DKT-a Be-
lišæe koji su takoðer dali svoj doprinos. Skup “RuÞièkini dani”
ocijenjen je visokom ocijenom, što je potvrdio i Upravni odbor
HDKI-a koji je podijelio zahvalnice povodom 30-te godišnjice
odrÞavanja Skupa. Društvo kemièara i tehnologa Belišæe kao i Be-
lišæe d.d., gdje društvo uglavnom radi i djeluje zahvaljuje se na
takvom priznanju. I ono što je najvaÞnije, društva koja su se nalazi-
la u organizacijskom odboru ostvarila su ponovno dobru suradnju.
Pedesetak èlanova DKT-a Belišæe prigodom RuÞièkinih dana, ne-
tom nakon završetka Skupa “RuÞièkini dani”, obišli su Vukovar i
RuÞièkinu kuæu, predstavili su odrÞani Skup te uz domaæine koji
su nas primili (predstavnici društva iz Borova, gradonaèelnica Vu-
kovara te ravnateljica RuÞièkine kuæe i Hrvatskog Doma) posjetili
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odreðene znamenitosti grada. U sklopu ove struène eskurzije
Društvo se zadrÞalo u obilasku parka prirode Kopaèki rit.
Aktivnost DKT-a Belišæe usmjerena je i prema Zajednici tehnièke
kulture, koja je obiljeÞavala 60-tu godišnjicu tehnièke kulture u
ovim dijelovima Hrvatske, te smo preko naših predstavnika u up-
ravnom odboru ZTK-a Valpovo pomogli pri organiziranju obiljeÞa-
vanja tog dogaðaja, a DKT Belišæe, kao jedna od dugogodišnjih
aktivnih tehnièkih udruga dobila je zahvalnicu kao i njezini pred-
loÞeni sadašnji i umirovljeni èlanovi: F. Kljajiæ, M. Slaèanac, N. Po-
poviæ, M. Terziæ. A. Klariæ, K. Oreškoviæ, Z. Bagariæ i D. Vrbešiæ.
Upravni odbor DKT-a Belišæe organizirao je i prigodni domjenak
za umirovljene dobitnike zahvalnica te im pritom èestitao i ove go-
dine organizirano dodijelio poklone svim èlanovima Društva.
Djelovanje Društva kemièara i tehnologa Belišæe u 2008. godini
moÞemo ocijeniti vrlo uspješnim, što oèekujemo i za nadolazeæe
razdoblje.

Društvo kemièara i tehnologa Belišæe
Predsjednik

Darko Vrbešiæ, dipl. Ing.

Izvješæe o radu Udruge kemijskih inÞenjera
i tehnologa Split (UKITS)
Od svibnja 2008. do oÞujka 2009. godine

U lipnju 2008. uprilièeno je predavanje dr. sc. Davida B. Kittelso-
na, profesora pri Center for Diesel Research, University of Min-
nesota, pod nazivom Ultrafine Particles from Engines.
Udruga je preko svojih predstavnika (Neven Vidoviæ, dipl. inÞ. i dr.
sc. Branko Periæ) bila aktivna u pripremama obiljeÞavanja 100 go-
dina organiziranog inÞenjerskog djelovanja u Splitu i Dalmaciji.
Predviðena proslava odrÞana je koncem mjeseca studenog 2008.
u Hrvatskom narodnom kazalištu u Splitu, pod visokim pokrovi-
teljstvom premijera dr. sc. Ive Sanadera, u organizaciji Zajednice
udruga inÞenjera Splita. Spomenuta obljetnica obiljeÞit æe se i sko-
rim izdavanjem Zbornika Zajednice udruga inÞenjera Splita, u
kojem æe inÞenjerske struke udruÞene u Zajednicu prikazati djelo-
vanje i dostignuæa svoje struke u posljednjih pedeset godina. Za te
potrebe u Zborniku æe biti objavljeno sedam struènih èlanaka èla-
nova naše udruge (autori: dr. sc. Jelica Zeliæ, dr. sc. Ivan Radiæ, Mi-
roslav Urliæ, dipl. inÞ., Sergije Paniko, dipl. inÞ. i dr. sc. Branko
Periæ).
Udruga, odnosno njezin izvršni odbor u koordinaciji s lokalnim
organizacijskim odborom sudjelovala je i sudjeluje u pripremama
za odrÞavanje XXI. hrvatskog skupa kemièara i kemijskih inÞenjera
u Splitu. (Hotel “Medena” – Trogir).

Udruga kemijskih inÞenjera i tehnologa Split
Predsjednik

Dr. sc. Branko Periæ

Izvješæe o radu Društva kemièara i tehnologa
Osijek u 2008/09. godini

U proteklom razdoblju DKT Osijek je aktivnost bazirao na:

1. Struèna predavanja
Prof. dr. sc. Mate Biliæ: informacija o prijedlogu Zakona o hrvat-
skoj komori inÞenjera tehnologa
Ines Banjari, dipl. ing. “Deficit Þeljeza i tehnološka dostignuæa u
borbi protiv anemije”

2. Èlanica DKT Osijek odrÞala predavanje za DKT Belišæe: Ivana
Novak, dipl. ing.: “Vino kao izvor prirodnih antioksidanasa” (15.
05. 2008.)

3. Sudjelovanje u organizaciji i odrÞavanju XII. RuÞièkinih dana

Predsjednik Znanstveno-organizacijskog odbora prof. dr. Sreæko
Tomas,
Tajnik. doc. dr. Damir Hasenay,
Èlanovi prof. dr. Milena Mandiæ, prof. dr. Milan Sak Bosnar i prof.
dr. Drago Šubariæ.

4. Èlanica DKT, doc. dr. Daniela Èaèiæ Kenjeriæ, dobila je nagradu
Vera Johanides za mlade znanstvenike, Akademije tehnièkih zna-
nosti Hrvatske (HATZ), a za poseban doprinos u identifikaciji bo-
tanièkog podrijetla meda

5. U Akademiju tehnièkih znanosti Hrvatske primljen je kao èlan
suradnik prof. dr. sc. Drago Šubariæ, redoviti profesor Prehram-
beno tehnološkog fakulteta. Tako sada u redovima HATZ ima pet
èlanova DKT Osijek (prof. dr. sc. Milena Mandiæ i prof. dr. sc.
Sreæko Tomas – izvanredni, te prof. dr. sc. Ýaneta Ugarèiæ Hardi i
prof. dr. sc. Andrija Pozderoviæ – èlanovi suradnici).

6. Èlanovi DKT Osijek su sudjelovali u nizu kongresa u Hrvatskoj i
inozemstvu, te objavili veliki broj radova u domaæim i meðuna-
rodnim èasopisima.

Društvo kemièara i tehnologa Osijek
Predsjednica

Prof. dr. sc. Milena Mandiæ

Izvješæe o radu Društva kemièara i tehnologa
Kutina za 2008/2009. godinu

Kao predsjednik Društva kemièara i tehnologa Kutina izabran na
izbornoj Skupštini društva, koja je odrÞana 18. svibnja 2007. go-
dine, podnosim Upravnom odboru matiènog društva HDKI-a
izvješæe o radu za 2008/2009. godinu.
Društvo kemièara i tehnologa Kutina svoju posljednju Skupštinu
odrÞalo je 18. svibnja, 2007. godine.
Prema evidenciji èlanstva, Društvo trenutaèno broji 116 èlanova i
to 96 redovnih èlanova te 20 pridruÞenih.
Djelatnost Društva u 2008/2009. godini provodila se kroz pojedi-
naène aktivnosti èlanova društva i to ponajprije kroz aktivna su-
djelovanja na hrvatskim i meðunarodnim skupovima, od kojih je
potrebno istaknuti sljedeæe:
– Suradnja sa DrÞavnim zavodom za normizaciju i mjeriteljstvo u
tehnièkim odborima za kemiju i gnojiva
– Sudjelovanje na Kongresu inÞenjera strojarstva, Split, oÞujak
2009.
– Sudjelovanje na meðunarodnim konferencijama iz podruèja
mineralnih gnojiva, kao što su IFS Technical Meeting u Londonu,
listopad 2008.
– Sudjelovanje na meðunarodnim konferencijama iz podruèja
energetike, kao što su 23. meðunarodni znanstveno struèni susret
struènjaka za plin, Opatija, svibanj 2008; 17. forum Dan energije
u Hrvatskoj, Zagreb, studeni 2008.; 8. meðunarodno savjetovanje
“Energetska i procesna postrojenja”, Dubrovnik, rujan 2008; Re-
gionalna konferencija “ 1. Energy Summit in SEE “, Zagreb, oÞujak
2009.
– Sudjelovanje sa 2 predavanja na Znanstveno – struènom skupu
“Tehnologije zaštite zraka 2008. “ Tuheljske Toplice, rujan 2008.
– Prezentacija u Hrvatskoj gospodarskoj komori o rezultatima
CARDS projekt “Pilot okolišna dozvola (IPPC direktiva)” Zagreb,
oÞujak 2009.
– Sudjelovanje na XII. RuÞièkinim danima, Vukovar, rujan 2008.
– Objavljivanje radova naših èlanova u èasopisu Kemija u indus-
triji i to:
1. Nenad Zeèeviæ “Automatska metoda kontrole jodnog adsor-
pcijskog broja u industrijskim peæima za proizvodnju uljno-peæne
èaðe” vol. 57, br. 12
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2. Nenad Zeèeviæ, D. Barta, Z. Bosak, G. Aviroviæ, S. Šiklušiæ
“Spaljivanje otpadnih procesnih plinova u proizvodnji uljno-peæ-
ne èaðe” vol. 58, br. 1

Grupne aktivnosti društva provodile su se kroz sljedeæe vidove:
– Organizacija dva (2) predavanja i to:
– Prezentacija završnih radova uèenika Tehnièke škole Kutina iz
podruèja kemije i ekologije i to na teme uree, alergena, regional-
nog parka Moslavaèka gora, oneèišæenje okoliša olovom i obnov-
ljivih izvora energije u funkciji zaštite okoliša (lipanj 2008.)
– Z. Buiæ, “Kiselinska aktivacija gline” (svibanj 2008.)
– Organizacija trodnevnog izleta u Bavarsku, Njemaèka (svibanj
2008.)

Što se tièe buduæih aktivnosti društva u 2009. godini potrebno je
istaknuti sljedeæe:
– odrÞavanje godišnje izborne Skupštine Društva koja je zakaza-
na (svibanj 2009.)
– organizacija izleta u Italiji (svibanj 2009.)
– organizacija prezentacije maturalnih radova uèenika Tehnièke
škole Kutina (lipanj 2009.)
– organizacija dvodnevnih aktivnosti team-buildinga (rujan 2009.
godine)
– organizacija predavanja na temu ukapljenog prirodnog plina
(proljeæe 2009.)
– organizacija posjete jednom od podruènih društava (jesen
2009. godine)

Društvo kemièara i tehnologa Kutina
Predsjednik

Mr. sc. Ivica Losso

Izvješæe o radu Društva kemièara i tehnologa
Koprivnica u 2008. godini

Dana 16. 4. 2008. odrÞana je redovna Skupština Društva kemi-
èara i tehnologa Koprivnica. Èlanovi Upravnog i Nadzornog od-
bora prisutne su izvijestili o prošlogodišnjem radu i financijskom
stanju Društva.
Skupština je završena predavanjem gðe. Sanje Peterliæ – Supera
poslovno upravljanje d. d. na temu “Dobra proizvoðaèka praksa i
poslovna izvrsnost”.
Dana 8. 5. 2008. DKTK je organizirao struènu ekskurziju u kemij-
sku industriju BASF u Ludwigshafenu, Njemaèka. Upoznati smo s
poviješæu tvornice, s vrstama proizvoda koje proizvode (6 000
vrsta proizvoda) i obišli smo cijeli kompleks industrije koji djeluje i
funkcionira kao mali grad. Struèni dio ekskurzije zaokruÞili smo
obilaskom Heidelberga, grada poznatog po najstarijem sveuèi-
lištu Njemaèke iz 1386. i obilaskom stare jezgre Munchena.
Dana 14. 10. 2008. Društvo Þivilskih in prehranskih strokovnih
delavcev sv Slovenije je došlo u posjet DKTK-u i Podravki. Obišli
su Tv. dj. hrane i kremnih namaza i Tv. juha i Vegete uz struènu
pratnju nekoliko naših èlanova. Posjetili su i Podravkin Muzej
prehrane i završili svoju struènu ekskurziju druÞenjem i razmje-
nom iskustava s domaæinima u Podravskoj kleti.

Dana 7. 11. 2008. DKTK je organizirao struènu ekskurziju u
tvornicu Etol iz Celja, velikog proizvoðaèa aroma, boja, voænih
pripravaka i koncentrata koji se upotrebljavaju i u proizvodnji u
Podravki. Nakon razgledavanja tvornice i druÞenja s domaæinima,
slijedio je put do Maribora i posjet jednoj od najveæih klasiènih
vinskih kleti u centralnoj Europi – Vinag.

Tijekom cijele 2008. godine èlanovi DKTK-a su aktivno sudjelovali
posterima, prezentacijama i predavanjima na struènim skupovima
i kongresima (Cavtat – 4. centralnoeuropski kongres o hrani i 6.
hrvatski kongres prehrambenih tehnologa, biotehnologa i nutrici-

onista, Rovinj – Kondin, Opatija – Zdravstvena ekologija u praksi,
Vukovar – RuÞièkini dani).

Društvo kemièara i tehnologa Koprivnica
Predsjednica

Sanja Zagoršæak, dipl. ing.

Izvješæe o radu Hrvatske udruge kemijskih
inÞenjera i tehnologa Rijeka za 2008./2009. godini
Tijekom 2008./2009. godine glavna aktivnost Društva je kao i
ranijih godina bila usmjerena na organiziranje kolokvija. U raz-
doblju na koje se odnosi ovo izvješæe (prethodni izvještaj iz travnja
2008.) odrÞano je 5 kolokvija. Poslijednji kolokvij nosi broj 383,
što ukazuje na dugogodišnju tradiciju odrÞavanja kolokvija.
Posebno, ove je godine Društvo u okviru svojih kolokvija imalo èi-
tav niz stranih predavaèa. Profesor Yong Liu s Beijing University of
Chemical Technology iz Kine boravio je u Rijeci u okviru bila-
teralne znanstvene suradnje s Kinom, odobrene od strane MZOŠ
RH, a professor Adrian S. Luyt iz JuÞne Afrike posjetio je Sveuèi-
lište u Rijeci upravo s namjerom utemeljenja skore suradnje na
podruèju istraÞivanja od zajednièkog interesa. Profesorica Marija
Ýakelj-Mavriè, sa Sveuèilišta u Ljubljani je veæ nekoliko posljed-
njih godina u kontaktu sa Zavodom za kemiju i biokemiju Medi-
cinskog fakulteta u Rijeci, a zapoèela je i suradnja s profesoricom
Jasnom Peter-Kataliniæ iz Münstera, Njemaèka.
Iz gore navedenog vidljivo je da djelatnici Zavoda za kemiju i bio-
kemiju Medicinskog fakulteta Sveuèilišta u Rijeci razvijaju surad-
nju sa stranim znanstvenicima. S obzirom da je sjedište Društva
veæ tradicionalno na Zavodu za kemiju i biokemiju, tako se i znan-
stveni rad Zavoda odraÞava na radu Društva. Upravo toj suradnji
treba zahvaliti što su i ostali èlanovi Društva dobili moguænost da
kroz kolokvije upoznaju nove znanstvene rezultate.

Popis odrÞanih kolokvija:

379. kolokvij
Predavaè: prof. dr. sc. Marija Ýakelj-Mavriè
Inštitut za biokemijo, Medicinska fakulteta, Univerza v Ljubljani
Tema: Kolesterol – prijatelj ili neprijatelj

380. kolokvij
Predavaè: prof. Adrian S. Luyt
Programme Head: Natural and Agricultural Sciences, University of
the Free State (Qwaqwa Campus), 9866 Phuthaditjhaba, SOUTH
AFRICA
Tema:Thermal and mechanical properties of polymer
blend/wood powder composites

381. kolokvij
Predavaè: prof. dr. Jasna Peter-Kataliniæ
Institute for Medical Physics and Biophysics, Medical School, Uni-
versity of Muenster, Germany
Tema: ”Potentials of modern mass spectrometry in biology and
medicine”

382. kolokvij
Predavaè: prof. dr. Yong Liu
Beijing University of Chemical Technology, China
Tema: ”Polymer Processing Technology and Science”

383. kolokvij
Predavaè: dr. sc. Gordana Èanadi Jurešiæ
Zavod za kemiju i biokemiju
Medicinski fakultet Sveuèilišta u Rijeci
Tema: ”Utjecaj razlièitih modela prehrane na lipidne sastojke
mišje jetre i ekspresiju PPAR nakon djelomiène hepatektomije”
Hrvatska udruga kemijskih inÞenjera i tehnologa Rijeka

Predsjednik
Mr. sc. Nikola BlaÞeviæ
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Izvješæe o radu Sekcije za elektrokemiju –
HDKI u 2008. godini

Elektrokemijska sekcija HDKI je obnovila svoje èlanstvo i sada bro-
ji 46 èlanova iz svih dijelova Hrvatske.
U organizaciji Elektrokemijske sekcije HDKI, od 4 – 8. svibnja
2008., na Crvenom otoku kod Rovinja odrÞan je 1st Regional
Symposium on Electrochemistry for Southeast Europe (RSE-SEE).
Osim HDKI, RSE-SEE je podrÞan od kemijskih/ elektrokemijskih
društva Albanije, Crne Gore, Bugarske, Maðarske, Makedonije,
Rumunjske, Slovenije i Srbije i sponzoriran od Ministarstva zna-
nosti, obrazovanja i športa RH (MZOŠ RH), Meðunarodnog elek-
trokemijskog društva (International Society of Electrochemistry –
ISE) i ostalih sponzora. Na skupu su kao izlagaèi sudjelovali i
predstavnici šest svjetski poznatih proizvoðaèa mjerne opreme
(Solartron, Autolab, PAR, eDax, BioLogic, Ivium Tecn.).
Predsjednica Organizacijskog odbora RSE-SEE je bila dr. sc. Višnja
Horvat-Radoševiæ (IRB), ujedno i predsjednica Elektrokemijske
sekcije HDKI i Lokalnog organizacijskog odbora kojeg su èinili dr.
sc. Zoran Mandiæ (FKIT), dr. sc. Nadica Ivoševiæ-DeNardis (IRB),
dr. sc. Dario Omanoviæ (IRB), dr. sc. BlaÞenka Gašparoviæ (IRB) i
dr. sc. Sanja Martinez (FKIT), svi èlanovi Elektrokemijske sekcije
HDKI.
U radu RSE-SEE sudjelovalo je 248 znanstvenika iz 30 zemalja svi-
jeta. Pozvani i odabrani predavaèi odrÞali su ukupno 10 plenarnih
i keynote predavanja. OdrÞana su 54 usmena priopæenja i 135 pri-
opæenja putem postera, kao i odlièno posjeæeni dvosatni kurs o
osnovama tehnike elektrokemijske impedancijske spektroskopije.
Tiskana je Knjiga saÞetaka i izdan CD konferencije, a 14 istaknutih
sudionika je pozvano da svoje priloge objave kao cjelovite radove
u specijalnom broju èasopisa CABEQ èiji su gosti-urednici dr. sc.
Višnja Horvat-Radoševiæ (IRB) i dr. sc. Zoran Mandiæ (FKIT).
Skup je i financijski poslovao pozitivno, a financijsko izvješæe je
prihvaæeno na jednoj od sjednica U. O. HDKI u 2008. g.

Sekcija za elektrokemiju HDKI
Predsjednica

Dr. sc. Višnja Horvat Radoševiæ

Izvještaj Sekcije za ekoinÞenjerstvo, za travanj
2008. – oÞujak 2009. godine

U razdoblju od posljednjeg izvještaja pa do danas Sekcija za
ekoinÞenjerstvo, HDKI-a nastavila je sa svojim uobièajenim radom
organizirajuæi predavanja samostalno i u suradnji s organizatorima
znanstvenih kolokvija AMACIZ-a na Fakultetu kemijskog inÞenjer-
stva i tehnologije. Posebno bih izdvojila izuzetno zanimljivo i
uspješno predavanje odrÞano 25. 3. 2009. Prof. dr. sc. Jakša Mili-
èiæ odrÞao je predavanje pod naslovom “Gospodarenje komu-
nalnim otpadom primjenom tehnologije visokih temperatura”, u
kojem je razmatran problem komunalnog otpada i dva kljuèna
dokumenta iz podruèja gospodarenja otpadom: “Strategija gospo-
darenja otpadom u Republici Hrvatskoj” i “Plan gospodarenja
otpadom u RH 2007. – 2015.” U okviru traÞenja rješenja za
aktualnu problematiku razmatrane se prednosti i nedostaci dva
termièka postupka obrade: “Termièki tretman suhe frakcije ko-
munalnog otpada u industriji cementa” i “Rasplinjavanje suhe
frakcije komunalnog otpada na bazi plazme po postupku “We-
stinghouse Plasma Corporation” uz proizvodnju elektro energije”.
Takoðer, Èlanovi predsjedništva i Sekcije za ekoinÞenjerstvo sud-
jelovali su na Festivalu znanosti odrÞanom od 21. do 26. travnja
2008. Festival znanosti pridruÞio se dvjema meðunarodnim inici-
jativama Ujedinjenih naroda; Generalna je skupština UN-a razdo-
blje od 2005. do 2015. godine proglasila desetljeæem vode –
Meðunarodnim desetljeæem akcije Voda za Þivot, a poticajem je
UN-a 2008. godina proglašena Meðunarodnom godinom planeta
Zemlje. U okviru tog dogaðanja Festival znanosti 2008. svojom se
temom i programom uklopio u ove vrijedne inicijative, te su u

Tehnièkom muzeju u Zagrebu odrÞana brojna predavanja meðu
kojima “Voda koja Þivot znaèi”, prof. dr. sc. F. Briški te “Uloga
naprednih oksidacijskih tehnologija u proèišæavanju otpadnih vo-
da”, dr. sc. I. Peternel.
Tijekom 2008. g zapoèele su pripreme i aktivnosti vezane uz
organizaciju Treæeg meðunarodnog simpozija o upravljanju okoli-
šem SEM 2010. Prvi i drugi simpozij odrÞani su na Zagrebaèkom
velesajmu u organizaciji Fakulteta kemijskog inÞenjerstva i tehno-
logije (FKIT), a pod pokroviteljstvom izmeðu ostalih i HDKI-a. U
aktivnosti su kao i do sada ukljuèeni brojni èlanovi Sekcije, a
predsjednica Sekcije dr. sc. N. Koprivanac ujedno je i predsjed-
nica znanstveno-organizacijskog odbora SEM-a. Kao i do sada,
tematika skupa obuhvaæa sve glavne aspekte upravljanja i zaštite
okoliša.
Èlanovi Sekcije aktivno su sudjelovali na brojnim meðunarodnim i
domaæim znanstvenim i struènim skupovima vezanih uz uprav-
ljanje i inÞenjerstvo okoliša, što govori u prilog èinjenici o sve
veæem interesu akademske i šire zajednice za proaktivno rješava-
nje problema okoliša i odrÞivi razvitak, opæenito.
Neki od nastavnika ukljuèenih s hrvatske strane u pokretanje i
izvoðenje meðunarodnog sveuèilišnog multidisciplinarnog posli-
jediplomskog specijalistièkog studija “Environmental Manage-
ment-Policy and Sustainability” (projekt Tempus) aktivni su èlano-
vi Sekcije.
Meðu brojnim aktivnostima èlanova Sekcije u okviru inicijativa
pribliÞavanja Europskoj uniji, treba naglasiti ulogu Agencije za
zaštitu okoliša, AZO èija je direktorica dr. Sc. Savka Kuèar Dragi-
èeviæ, koja je organizirala godišnji sastanak èlanica EEA (European
Environmental Agency) 2008. u Zagrebu. Takoðer, predsjednica
Sekcije dr. sc. Natalija Koprivanac ujedno je i predsjednica Savjeta
za odrÞivi razvitak i zaštitu okoliš (SORZO-HR) i èlan izvršnog
odbora MreÞe europskog savjeta za odrÞivi razvitak i zaštitu okoli-
ša, EEAC (European Environmental Advisory Council) kao i pred-
sjednica organizacijskog odbora godišnjeg sastanka EACA i konfe-
rencije s temom “Infrastructure for Sustainable Europe”. Ovaj
znaèajan dogaðaj za Hrvatsku odrÞat æe se u listopadu 2009. u
Dubrovniku. Takoðer, predsjednica i pojedini èlanovi Sekcije
aktivno su sudjelovali u reviziji i donošenju konaènog teksta do-
kumenta “Strategija odrÞivog razvitke RH”.
Dana 25. 3. 2009. odrÞan je sastanak predsjedništva Sekcije za
ekoinÞenjerstvo na kojem je odluèeno o novom sastavu predsjed-
ništva, a za novu predsjednicu Sekcije izabrana je prof. dr. sc. Feli-
cita Briški.

Sekcija za ekoinÞenjerstvo HDKI
Predsjednica

Prof. dr. sc. Natalija Koprivanac

Izvješæe o radu Sekcije za nomenklaturu i
terminologiju organske kemije HDKI i HKD
(SNTOK) za 2008./2009. godinu

U sklopu biblioteke HDKI/Kemija u industriji prevedene su i pre-
dane na recenziju IUPAC-ove preporuke:
Phane nomenclature. Part II. Modification of the degree of hydro-
genation and substitution derivatives of phane parent hydrides.
Pure Appl. Chem. 74 (5) (2002) 809–834. (prijevod: dr. sc. Kata
Mlinariæ-Majerski i mr. sc. Tatjana Šumanovac-Ramljak). Naslov
hrvatskoga prijevoda: Fanska nomenklatura. II dio: Promjena
stupnja hidrogenacije i supstitucije derivata osnovnih fanskih hid-
rida,
a u završnoj fazi je i prevoðenje IUPAC-ovih preporuka:
Glossary of terms used in photochemistry. Pure Appl. Chem. 79 (3)
(2007) 293–465. (prijevod: prof. Marija Šindler i dr. sc. Nikola Ba-
sariæ).

U tijeku je animiranje zainteresiranih èlanova HDKI-a i HKD-a za
prijevod IUPAC-ovih preporuka:
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– Graphical Representation of Stereochemical Configuration.
(IUPAC Recommendations 2006), Pure Appl. Chem. 78 (10)
(2006) 1897–1970.
– Graphical Representation Standards for Chemical Structure Di-
agrams. (IUPAC Recommendations 2008), Pure Appl. Chem. 80
(2) (2008) 277–410.

Od strane Nacionalne zaklade za znanost, visoko školstvo i tehno-
logijski razvoj Republike Hrvatske (NZZ) prihvaæen je projekt “Iz-
gradnja hrvatskoga kemijskog nazivlja”. Cilj projekta je stvaranje
baze hrvatskoga kemijskog nazivlja iz anorganske, organske, anali-
tièke i fizikalne kemije, kao i njihovih definicija i istovrijednica na
engleskome jeziku. Voditelj projekta je dr. sc. Lidija Varga-Defter-
daroviæ, suvoditelj prof. Marija Kaštelan-Macan, suradnici prof.
Njegomir Radiæ, prof. Vladimir Rapiæ, dr. sc. Tomislav Portada i
dipl. ing. Vladimir Stilinoviæ te jezikoslovci iz Instituta za hrvatski
jezik i jezikoslovlje mr. sc. Tomislav Stojanov i znanstveni novak
Kristian Lewis.
Na temu hrvatskoga kemijskog nazivlja u protekloj godini objavlje-
no je nekoliko èlanaka, a rezultati su predstavljeni na nekoliko
struènih skupova.

Sekcija za nomenklaturu i terminologiju
organske kemije HDKI i HKD (SNTOK)

Predsjednica
Dr. sc. Lidija Varga-Defterdaroviæ

Izvješæe o radu Sekcije za kromatografiju
za 2008. godinu

Tijekom 2008. djelatnosti Sekcije bile su usmjerene najveæim di-
jelom na organizaciju, pripremu odnosno provedbu 14th Inter-
national Symposium “NEW ACHIEVEMENTS IN CHROMATO-
GRAPHY”, koji se odrÞao u Primoštenu u razdoblju od 30. rujna
do 3. listopada 2008. godine. Uspješnost Simpozija kako u znan-
stvenom tako i u financijskom pogledu verificirana je na sastanku
Znanstvenog i Organizacijskog odbora Simpozija odnosno Odbo-
ra Sekcije dana 19. studenog 2009. Konaèno izvješæe prihvaæeno
je na sastanku Upravnog odbora HDKI dana 5. prosinca 2009. Na
skupu je bilo prisutno više od 250 sudionika (polaznici, predavaèi,
izlagaèi, organizatori i prateæe osobe) od toga 35 predavaèa, te
135 autora postera. Sudionici skupa 14th ISSS ocijenili su izvrsnim
organizaciju skupa, znanstvene sadrÞaje skupa kao i ostvarene
kontakte na relaciji znanost-privreda, te prijenos primijenjenog
znanja o separacijskim tehnikama. Izlaganja su bila vezana uz vrlo
široko znanstveno podruèje separacijske znanosti primjenjive u
farmaceutskoj, prehrambenoj i naftnoj industriji kao i u oèuvanju
okoliša, medicinskoj dijagnostici te cijelom nizu primijenjenih is-
traÞivanja.
Iz navedenog proizlazi da su ostvareni glavni ciljevi nastavljanja
50-godišnje tradicije odrÞavanja kongresa o separacijskoj znanosti
u Hrvatskoj, promocije Hrvatske znanosti u Europi, dovoðenju
vrhunskih svjetskih predavaèa u Hrvatsku i konstantne edukacije
koja je neophodna u ovome izuzetno dinamiènom znanstvenom
podruèju. U skladu s navedenim Sekcija je jednom mjeseèno odr-
Þavala redovite sastanke prije i nakon skupa, a u 2009. godini pla-
nira nastaviti sa uobièajenim aktivnostima vezanim uz predavanja,
animiranja mladih znanstvenika i aktivnim sudjelovanjem u me-
ðunarodnim skupovima.

Sekcija za kromatografiju HDKI
Predsjednik

Dr. sc. Mario Cindriæ

Izvješæe o radu Sekcije za kemijsko inÞenjerstvo
HDKI za 2008./2009. godinu

U proteklom razdoblju rad Sekcije za kemijsko inÞenjerstvo moÞe
se sagledati kroz aktivnosti:

Organizacija predavanja

U suradnji s AMACIZ-om, Fakultetom kemijskog inÞenjerstva i
tehnologije i Znanstvenim vijeæem za naftu HAZU, odrÞana su
sljedeæa predavanja:
“Poboljšanje biokompatibilnosti metalnih koronarnih implantata
(½stentova½) modificiranjem njihovih površina”, prof. dr. S. Oma-
noviæ, Department of Chemical Engineering, McGill University,
Montreal, Kanada;
“Priprava organsko-anorganskih nanokompozita na temelju kopo-
limera stirena i metilmetakrilata”, dr. sc. Z. Matusinoviæ, Fakultet
kemijskog inÞenjerstva i tehnologije, Sveuèilište u Zagrebu;
“Development of plasticised PVC/clay nanocomposites”, prof. dr.
M. Gilbert, Loughborough University, Loughborough, UK;
“Polyhedral oligomeric silsesquioxane (POSS) modified clay/poly-
mer nanocomposites”, prof. dr. X. Bao, Loughborough University,
Loughborough, UK.

Organizacija znanstvenih i struènih skupova

Zajedno s Fakultetom kemijskog inÞenjerstva i tehnologije, Sekcija
za kemijsko inÞenjerstvo HDKI organizirala je VII. susret mladih
kemijskih inÞenjera, koji je odrÞan u Zagrebu, 21. i 22. veljaèe
2008. U radu skupa sudjelovalo je više od 200 autora kroz ple-
narna i pozvana izlaganja, te usmena i posterska priopæenja.
Predsjednica znanstveno-organizacijskog odbora skupa bila je dr.
sc. Aleksandra Sander. Uz Prehrambeno tehnološki fakultet u Osi-
jeku i podruèna društva HDKI, Sekcija je sudjelovala u organizaciji
XII. RuÞièkinih dana koji su odrÞani u Vukovaru, 18. i 19. rujna
2008. Tema skupa bila je “Znanost i nove tehnologije u razvoju
gospodarstva”, a uz mnogobrojna posterska priopæenja odrÞano je
osam plenarnih predavanja od istaknutih domaæih i inozemnih
znanstvenika: H. Höcker, Aachen University (RWTH); V. P. Kuk-
har, Institute of Bioorganic Chemistry and Petrochemistry, Natio-
nal Academy of Sciences of Ukraine; G. Allmaier, Institute of
Chemical Engineering, Vienna University of Technology; D. Kova-
èeviæ, Prirodoslovno-matematièki fakultet Sveuèilišta u Zagrebu;
S. Tomas, Prehrambeno-tehnološki fakultet Sveuèilišta u Osijeku;
J. Piljac Ýegarac, Institut Ruðer Boškoviæ; Marko Rogošiæ, Fakultet
kemijskog inÞenjerstva i tehnologije Sveuèilišta u Zagrebu i D. Jo-
sic, Brown University Medical School. Osim znanstvenih, 20. svib-
nja 2008. u suradnji s Hrvatskim društvom za goriva i maziva u
prostorima HGK u Zagrebu odrÞan je struèni skup “Gospodarenje
otpadnim uljima”. Na skupu je odrÞano šest struènih predavanja,
uz popratnu raspravu i okrugli stol rezultat kojega su bili prijedlozi
poboljšanja prateæeg zakonodavstva RH; skupu je prisustvovalo
više od 40 sudionika iz industrije.
Uz navedene aktivnosti, èlanovi sekcije glavni su i redoviti nosite-
lji djelovanja u podruèju kemijskog inÞenjerstva kroz izvoðenje
mnogobrojnih znanstvenih, struènih i industrijskih projekata i su-
radnji, obrazovanje, sudjelovanja na skupovima i objavljivanje
znanstvenih i struènih radova.

Sekcija za kemijsko inÞenjerstvo HDKI
Predsjednik

Dr. sc. Ante Jukiæ

Izvješæe o radu Sekcije za školstvo i kadrove
za 2008./2009. godinu

Èlanovi Sekcije aktivno su sudjelovali u radu radne grupe Hrvatske
akademije tehnièkih znanosti kod pripreme nacrta prijedloga Za-
kona hrvatske komore inÞenjera i tehnologa.
U suradnji s Fakultetom kemijskog inÞenjerstva i tehnologije po-
novljeno je, nakon pet godina, anketiranje kemijskih inÞenjera
koji su u radnom odnosu do pet godina, o tome u kojoj mjeri studij
kemijskog inÞenjerstva odgovara njihovim potrebama
Priprema se tribina (okrugli stol) Bolonjski proces i kemijsko inÞe-
njerstvo (radni naslov). Na tribini bi se trebale dobiti informacije i
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raspraviti, meðu ostalim, pitanja vezana za nastavne programe,
akademsko i struèno nazivlje, cjeloÞivotno obrazovanje te for-
miranje inÞenjerske komora. Na tribini bi trebali sudjelovati pred-
stavnici fakulteta, industrije, strukovnih udruga, ministarstava
(znanosti, obrazovanja i športa; gospodarstva, rada i poduzet-
ništva; zaštite okoliša, prostornog ureðenja i graditeljstva), akade-
mije tehnièkih znanosti, zavoda za zapošljavanje.
PredloÞena je promjena naziva Sekcije u Sekcija za obrazovanje.

Sekcija za školstvo i kadrove
Predsjednik

Dr. sc. Ivica Štern

Izvješæe Nadzornog odbora HDKI-a za razdoblje
od 1. 1. – 31. 12. 2008. godine.

1. Sve aktivnosti Društva prema Statutu te odlukama Skupštine i
Upravnog odbora odvijale su se po zakonskim propisima. Za sve
aktivnosti U. O. postoji pismena dokumentacija.
2. Financijsko poslovanje prema usvojenom planu prihoda, troš-
kova i Zakona o financijskom poslovanju je uredno voðeno. Knji-
govodstvena evidencija i Završni raèun za 2008. godinu izraðeni
su u zakonskom roku.
3. Dokumentacija o Skupovima, èlanstvu i pretplatnicima, voðeni
su uredno.
4. Prijave i plaæanje PDV-a kao i završna knjiÞenja, te predaja sve
zakonom propisane dokumentacije u za to nadleÞne organizacije
i ministarstva, obavljani su na vrijeme.
5. Èlanovi N. O. redovito su informirani o radu U. O. kroz po-
vremeno prisustvovanje sjednicama, te uvidom u dokumentaciju
U. O.
6. Stanje blagajne na dan 31. 12. 2008. je bilo 2.123,05 kn goto-
vine prema zakonskim propisima.
7. Od 1. 1. 2008. godine primjenjuje se novi naèin voðenja pos-
lovnih knjiga i financijskog knjigovodstva, prema novom kontnom
planu u skladu s Uredbom o raèunovodstvu neprofitnih organiza-
cija, NN br. 10/08.

Zagreb, 24. 03. 2009.

Nadzorni odbor

1. Emir HodÞiæ, predsjednik
2. Stjepan Leakoviæ, èlan
3. Antun Glasnoviæ, èlan

Izvješæe Suda èasti (S. È.) HDKI za 2008. godinu
i prijedlog etièkog kodeksa HDKI

Polazeæi od izvornog znaèenja filozofije kao temeljne znanosti –
“ljubavi spram mudrosti” te morala kao skupa pravila koji odreðu-
ju meðusobne odnose ljudi u nekom društvu i etike kao filozofije
morala, mi, kemièari koji smo o tim temeljima Þivota tijekom
obrazovanja nedovoljno èuli ili uèili te odgoja koji se uèio uglav-
nom samo u obitelji a imajuæi u vidu današnja društvena zbivanja
u Zemlji i svijetu, pokušat æemo više aktivirati ovo bitno Þivotno
podruèje na korist nas i buduæih generacija naših kolega-kemi-
èara.
Svakako smo se primili posla o kojem nikad dovoljno ne znamo ali
o kojem èesto i Þivotno ovisimo. Stoga molimo i Þelimo pomoæ ko-
lega kako bi smo što bolje osmislili “naše norme” moralnog pona-
šanja i po moguænosti uvijek pri komuniciranju a naroèito dono-
šenju odluka što moralnije postupali.

Pokušajmo donijeti skup pravila i naèela ponašanja tj. “Etièki ko-
deks” (E. K.) nas, hrvatskih kemièara kako bi u naše današnje druš-
tvo i s naše strane dopirale pozitivne silnice jer time dajemo svoj
doprinos kao obrazovani ljudi pored struke unoseæi u sva doga-
ðanja pozitivan-moralni odnos i na ovaj naèin. Ovo je naroèito
znaèajno danas zbog okolnosti recesije u svijetu, krize svjetskih fi-
nancijskih moænika pa tako i stanja u našoj Domovini.

P r i j e d l o g
ETIÈKOG KODEKSA HDKI

I. Opæe odredbe
1. Temelj E. K. HDKI je E. K. Akademije tehnièkih znanosti
Hrvatske

II. Temeljna naèela
1. UvaÞavanje ljudskih prava i dostojanstva
2. Kompetentnost za odluèivanje u struci
3. Integritet znanosti i struke
4. Èuvanje i zaštita osobnog i ugleda èlanova HDKI

III. Etièki standardi
1. Profesionalni i znanstveni standardi i odgovornost (uvijek izni-
jeti vlastiti stav pri raspravi o relevantnim pitanjima struke)
2. Koristiti razumljiv jezik pri iznošenju stavova i rezultata istraÞi-
vanja i rada
3. Dokumentirati tvrdnje prema zahtjevu i potrebi
4. Èuvanje dogovorenih tajnih informacija ako se ne protive os-
novi etike i morala
5. Informiranje svih za koje se znade da su potrebni i relevantni za
odreðenu informaciju
6. TraÞenje suglasnosti o podacima relevantnih osoba
7. Odgovornost za date podatke u javnost
8. Korektni odnosi sa svim èlanovima HDKI
9. Poštivanje Statuta i drugih akata i dogovora èlanova HDKI

IV. Završne odredbe
1. Obveza je svih èlanova HDKI da se pridrÞavaju ovog Kodeksa
2. Razvijanje dobrih meðuljudskih odnosa sa svim ljudima dobre
volje
3. Širenje etièkih i moralnih normi kako u okviru HDKI tako i u
svim drugim sferama rada i Þivota
4. Sve nesuglasice rješavati dijalogom zainteresiranih a po potrebi
savjetovanje s èlanovima S. È. i drugim
5. Informiranje i rasprava o E. K. svih èlanova HDKI
6. Kodeks stupa na snagu odobrenjem Skupštine HDKI ili UO
HDKI i podloÞan je stalnim promjenama i nadopunama od svakog
èlana HDKI-a

Koncipirao za raspravu na S. È. F. Kljajiæ, predsjednik S. È. HDKI,
E-mail: filip.kljajic@os.t-com.hr na koji moÞete dati vaše mišljenje
koje æemo s paÞnjom prouèiti i ugraditi u konaènu verziju E. K.
HDKI
Molim posebno èlanove S. È. HDKI da razmisle o ovom prijedlo-
gu, dadu svoje mišljenje i predloÞe naèin kako da ovo ponašanje
najbolje prenesemo u sve sfere djelovanja hrvatskih kemièara i do-
nesemo Kodeks ponašanja istih.

Prijateljski pozdrav!

Sud èasti HDKI
Predsjednik

Mr. sc. Filip Kljajiæ
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EuCheMS Networking

Opportunities for individual members of EuCheMS member societies

Individual members of the EuCheMS member societies may take advantage of special offers by EuCheMS member
societies aimed at enhancing networking across Europe.
The six possible areas of networking activity are:
– Reduced rates for attendance at scientific meetings organised by the society
– Employment and careers advice when in a host country
– Guest status at meetings of local sections/groupings when in a host country
– Discount on certain publications
– Involvement in activities of scientific sub-groupings/collaborative networks of the society
– Access to news from the society/institution
Opportunities available through the following societies can be accessed on the EuCheMS website
http://www.euchems.org/ENS/index.asp

– Gesellschaft Deutscher Chemiker
– Societa Chimica Italiana
– Royal Society of Chemistry

Note: EuCheMS – The object of the European Association for Chemical and Molecular Sciences is to promote cooperation in
Europe between those non-profit-making scientific and technical societies and professional institutions in the field of chemistry
whose membership consists largely of individual qualified chemists/chemical scientists and whose interests include the science
and/or practice of chemistry/ chemical sciences. It was founded in 1970 and currently has 50 member societies in 36 countries.

Secretariat: Ms Evelyn McEwan, Royal Society of Chemistry, Burlington House, Piccadilly, London W1J 0BA,
Tel:+44 20 7440 3303, Fax:+44 20 7437 8883, e-mail: mcewane@rsc.org

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––
EuCheMS – European Association for Chemical and Molecular Sciences www.euchems.org

AISBL – Registered office Avenue E. Van Nieuwenhuyse 4, B-1160 Brussels


